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1  Στα «χαρτιά» έμειναν οι μισές ΤΟΜΥ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-09-2019

Επιφάνεια: 246.49 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στα «χαρτιά» έμειναν οι μισές ΤΟΜΥ
Ημιτελής, με μεγάλη γεωγραφική 
ανομοιογένεια και χωρίς ενχέλει 
να πετυχαίνει τον στόχο της έμει
νε η τελευταία απόπειρα οργά
νωσης ενός συστήματος πρωτο
βάθμιας φροντίδας υγείας στη 
χώρα μας. Σύμφωνα με τα στοιχεία 
του υπουργείου Υγείας, δύο χρόνια 
μετά την ψήφιση του σχετικού 
νόμου που προέβλεπε την ανά
πτυξη 239 τοπικών μονάδων υγεί
ας και την καθολική εφαρμογή 
του οικογενειακού γιατρού και 
παρά το γεγονός ότι τρέχει και η 
σχετική χρηματοδότηση από κοι
νοτικούς πόρους, έχουν δημιουρ- 
γηθεί μόλις 127 ΤΟΜΥ, δηλαδή 
λίγο περισσότερες από τις μισές 
(53%). Για τη στελέχωση των μο
νάδων αυτών έχουν προσληφθεί 
μόλις 340 «οικογενειακοί γιατροί» 
(παθολόγοι, γενικοί γιατροί και 
παιδίατροι) από τους 1.195 που 
σχεδίαζε η προηγούμενη κυβέρ-

Ακόμα και με την ημιτε
λή ανάπτυξή τους εξυ
πηρετούν λιτότερους 
πολίτες από αυτούς 
που θα μπορούσαν.

νηση (28,5%). Αλλά ακόμα και με 
τη σημερινή ανάπτυξη του συ
στήματος ο αριθμός των εξυπη
ρετούμενων πολιτών δεν είναι ο 
αναμενόμενος. Σύμφωνα με το 
υπουργείο Υγείας από τις 127 ΤΟ- 
ΜΥ θα έπρεπε να εξυπηρετούνται 
703.500 πολίτες ωστόσο σήμερα 
εξυπηρετούνται μόλις 370.000.

Παράλληλα, παρατηρούνται 
μεγάλες αποκλίσεις-ανισότητες 
στην ανάπτυξη των ΤΟΜΥ ανά 
Περιφέρεια, με τη νέα ηγεσία 
του υπουργείου Υγείας να κατη

γορεί την προηγούμενη κυβέρ
νηση για απουσία προγραμμα
τισμού, αφού δεν δόθηκε προ
τεραιότητα σε περιοχές που θα 
ωφελούνταν περισσότερο από 
ένα σύστημα πρωτοβάθμιας 
φροντίδας υγείας. Ετσι, στις Πε
ριφέρειες Βορείου και Νοτίου Αι
γαίου η ανάπτυξη των ΤΟΜΥ είναι 
μόλις το 21% σε σχέση με τον 
προγραμματισμό και στην Περι
φέρεια Πελοποννήσου στο 25%. 
Στον αντίποδα βρίσκονται η Πε
ριφέρεια Δυτικής Μακεδονίας 
(69%) και Κρήτης (66%). Στην Ατ
τική όπου συγκεντρώνεται ο μισός 
πληθυσμός της χώρας, έχουν ανα
πτυχθεί λιγότερες από 30 ΤΟΜΥ.

Προς το παρόν, η νέα ηγεσία 
του υπουργείου Υγείας κρατά 
κλειστά τα χαρτιά της αναφορικά 
με το μέλλον των ΤΟΜΥ, στη δη
μιουργία των οποίων η σημερινέ 
κυβέρνηση ήταν αντίθετη προ

εκλογικά. Σε κάθε περίπτωση, η 
νέα ηγεσία του υπουργείου δη
λώνει ότι η πρωτοβάθμια φρον
τίδα υγείας αποτελεί προτεραι
ότητα. Στο πλαίσιο αυτό, προ
ωθείται η διεύρυνση του δικτύου 
των συμβεβλημένων με τον ΕΟ- 
ΠΥΥ γιατρών. Οπως ανέφερε ο 
υπουργός Υγείας Βασίλης Κικί- 
λιας, ήδη υπάρχει συμφωνία με 
τον Πανελλήνιο Ιατρικό Σύλλογο 
και έχουν βρεθεί και τα σχετικά 
κονδύλια για την υπογραφή σημ- 
βάσεων με 800 γιατρούς όλων 
των ειδικοτήτων -οι σχετικές 
ανακοινώσεις αναμένονται εντός 
της ερχόμενης εβδομάδας-, ενώ 
έμφαση θα δοθεί κυρίως σε συ
νεργασία με νέους γιατρούς, που 
έχουν ολοκληρώσει τις σπουδές 
τους μετά το 2011, ως μία από
πειρα ανάσχεσης του brain dram 
στον χώρο της Υγείας.

ΠΕΝΝΥ ΜΠ0ΥΛ0ΥΤΖΑ
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1  ΨΗΦΙΑΚΗ ΕΠΟΧΗ για τις Μονάδες Εντατικής
Πηγή: ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ Σελ.: 36 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-09-2019

Επιφάνεια: 1090.67 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 17000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΨΗΦΙΑΚΗ ΕΠΟΧΗ
για ns Μονάδες Εντατικής

Με εντολή του υπουργού Υγείας μπαίνει σε εφαρμογή το νέο σύστπμα παρα- 
κολούθπσπς τπς κίνπσπς των 231 ενεργών κλινών ΜΕΘ του ΕΣΥ στπν Αττική

Η εφαρμογή 
θα συγκε
ντρώνει τα 
δεδομένα για 
τους ασθενείς 
εν αναμονή 
και τις διαθέ
σιμες κλίνες 
του συστήμα
τος Υγείας

Του ΒΑΣΙΛΗ ΒΕΝΙΖΕΛΟΥ
ven.ygeia@gmail. com

ε μια νέα, ψηφιακή εποχή 
εισέρχεται εντός του αμέ
σως προσεχούς χρονικού 
διαστήματος η διαχείρι
ση των κλινών στις Μονά
δες Εντατικής Θεραπείας 

(ΜΕΘ) των νοσοκομείων του ΕΣΥ, στο 
Λεκανοπέδιο της Αττικής.
Σύμφωνα με πολύ καλά πληροφορημέ- 
νες πηγές των «Π», ο υπουργός Υγείας, 
Βασίλης Κικίλιας, έχει δώσει αυστη
ρή εντολή, προκειμένου μέχρι το τέλος 
του τρέχοντος Σεπτεμβρίου να έχει τε
θεί σε πλήρη εφαρμογή το νέο σύστη
μα real time (σε πραγματικό χρόνο) 
ηλεκτρονικής παρακολούθησης της 
κίνησης των 231 ενεργών κλινών στις 
ΜΕΘ των νοσοκομείων του ΕΣΥ στο 
Λεκανοπέδιο, μια εφαρμογή την οποία 
έχει σχεδιάσει η Διεύθυνση Πληροφο
ρικής του Εθνικού Οργανισμού Παρο
χής Υπηρεσιών Υγείας (ΕΟΠΥΥ).
Με την εφαρμογή αυτή θα καθίστα
ται δυνατή η συγκέντρωση των δεδο
μένων για τους ασθενείς εν αναμονή 
και τις διαθέσιμες κλίνες ΜΕΘ του Λε
κανοπεδίου σε μια ειδική ηλεκτρονική 
βάση, την οποία θα τροφοδοτούν διαρ
κώς οι γιατροί, ένας από κάθε ΜΕΘ. 
Ηδη, τις δέκα τελευταίες ημέρες του 
Ιουλίου και τις είκοσι πρώτες ημέρες 
του Αυγούστου εκπαιδεύθηκαν στη 
χρήση και τη λειτουργία του εν λόγω 
ηλεκτρονικού συστήματος οι εκπαι

Ξεκινά η εκπαίδευση 
των χειριστών του 
συστήματος και των 
υπεύθυνων γιατρών

δευτές, προκειμένου αυτοί να μετα
λαμπαδεύσουν τις σχετικές γνώσεις 
τους στους τελικούς χειριστές του 
συστήματος και τους υπεύθυνους 
γιατρούς των ΜΕΘ.
Αξίζει να επισημάνουμε, μάλιστα, την 
αλγεινή εντύπωση την οποία προκαλεί 
το γεγονός ότι η προηγούμενη πολιτι
κή ηγεσία του υπουργείου Υγείας είχε 
προγραμματίσει το εν λόγω ηλεκτρο
νικό σύστημα για τη real time παρα
κολούθηση της κίνησης των ασθενών 
στις κλίνες ΜΕΘ να βρισκόταν σε πλή
ρη λειτουργία από τον... περασμένο Φε
βρουάριο.

ΑΝΑΜΟΝΗ
Κατά τα λοιπά, σε υψηλά για την επο
χή επίπεδα κυμάνθηκε τον περασμέ
νο Αύγουστο η γνωστή αναμονή πο- 
λυτραυματιών και βαρέως πασχόντων 
για μια ελεύθερη κλίνη σε ΜΕΘ νο
σοκομείου του ΕΣΥ στο Λεκανοπέδιο, 
ενώ ο Ιούλιος βρήκε τη σχετική ανα
μονή σε αισθητά χαμηλότερα, αλλά όχι 
ικανοποιητικά επίπεδα.
Η καλή διαχείριση των εν λόγω πε
ριστατικών από το Εθνικό Κέντρο 
Επιχειρήσεων Υγείας (ΕΚΕΠΥ) του 
υπουργείου Υγείας, αλλά και από 
το Εθνικό Κέντρο Αμεσπς Βοήθειας 
(ΕΚΑΒ), συνετέλεσε ώστε να περάσει 
«απαρατήρπτο» το γεγονός ότι π σχε
τική καθπμερινή αναμονή τον περα
σμένο Αύγουστο κυμάνθπκε μεταξύ 
20 και 25 πολυτραυματιών και βαρέ
ως πασχόντων.

Επίσπς, ο περασμένος Ιούλιος κύλπ- 
σε με 17-19 πολυτραυματίες και βα
ρέως πάσχοντες να αναμένουν καθη
μερινά στη σχετική λίστα, ενώ, κατά 
τη διάρκεια έξαρσης της γρίπης στη 
χώρα μας, στην αναμονή συνωστίζο
νται καθημερινά ακόμα και... 70-75 
ασθενείς!
Θα πρέπει επίσης να συνυπολογι- 
σθούν τόσο οι 25 πλήρως εξοπλισμέ
νες, αλλά κλειστές κλίνες ΜΕΘ στο 
Λεκανοπέδιο, όσο και το γεγονός ότι 
ένας μεγάλος αριθμός ΜΕΘ αναστέλλει 
κάθε Ιούλιο και Αύγουστο τη λειτουρ
γία του, προκειμένου να διενεργηθεί η 
ετήσια απολύμανσή τους.

ΟΛΟ ΤΟΝ ΧΡΟΝΟ
Πάντως, στους άμεσους σχεδιασμούς 
της πολιτικής ηγεσίας του υπουργείου 
Υγείας βρίσκεται ήδη το ενδεχόμενο η 
ετήσια απολύμανση των ΜΕΘ στο Λε
κανοπέδιο να γίνεται εφεξής καθ’ όλο 
το έτος, εκτός από την περίοδο της 
έξαρσης της γρίπης στη χώρα μας, και 
να ηάψει να περιορίζεται στον Ιούλιο 
και τον Αύγουστο. Μάλιστα, σύμφω
να πάντα με πολύ καλά πληροφορημέ- 
νες πηγές των «Π», ο Βασίλης Κικίλιας 
έχει ήδη αναθέσει στον νέο πρόεδρο 
του ΕΚΑΒ και πρώην διοικητή του 
ΕΚΕΠΥ του υπουργείου Υγείας, Νίκο 
Παπαευσταθίου, να μελετήσει όλες τις 
παραμέτρους του προβλήματος και να 
προτείνει αρμοδίως τρόπους για την 
αξιοποίηση όλου του έτους σχετικά με 
την απολύμανση των ΜΕΘ του ΕΣΥ 
στο Λεκανοπέδιο, ένα θέμα το οποίο 
χαρακτηρίζεται, για... πολλούς και δι
άφορους λόγους, ιδιαιτέρως δύσκο
λο! Και αυτό, επειδή οι διευθυντές των 
ΜΕΘ ζητούν, στη συντριπτική πλειο
νότητά τους, και επιτυγχάνουν Ιούλιο/ 
Αύγουστο μήνα, με δραστική αύξηση 
των τροχαίων ατυχημάτων και των 
αναλογών τραυματιών και πολυτραυ
ματιών στη χώρα μας, να αναστέλλεται 
η λειτουργία ενός διόλου ευκαταφρό
νητου αριθμού ΜΕΘ, προκειμένου να 
πραγματοποιηθούν οι διαδικασίες της 
απολύμανσής τους...
Ετσι, το αποτέλεσμα είναι οι μεταφε- 
ρόμενοι σε άλλες, λειτουργούσες ΜΕΘ 
ασθενείς να ωθούν το σύστημα σε αδι
έξοδο και τους ασθενείς με τους οικεί
ους τους σε απόγνωση.
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1  Προστασία των προσωπικών δεδομένων των
ασθενών

Πηγή: ALPHA FREEPRESS Σελ.: 20 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-09-2019

Επιφάνεια: 198.44 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Προστασία των προσωπικών 
δεδομένων των ασθενών

Η
 προστασία ίων προσωπικών δεδομένων των ασθενών αποτε
λεί βασική αρχή διακυβέρνησης και υψηλή προτεραιότητα για 
την κυβέρνηση, όπως αναφέρουν κύκλοι του υπουργείου 

Υγείας και της πολιτικής του ηγεσίας, η οποία από τα πρώτα πράγ
ματα που έκανε ήταν να ενσωματώσει τη σχετική Ευρωπαϊκή Οδη
γία, που ακόμα δεν είχε υιοθετηθεί παρότι ισχύει στην Ε.Ε από 
τον Μάιο του 2018. Για την αξιολόγηση της ετοιμότητας των Νοσο
κομείων της χώρας στις απαιτήσεις της εφαρμογής του Νέου Νομι

κού πλαισίου για την Προστασία των Προσωπικών Δεδομένων η 
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υγείας έχει ήδη ζητήσει πλήρη 
ενημέρωση από τους Διοικητές των ΥΠΕ βάσει συγκεκριμένου 
ερωτηματολογίου. Η ενημέρωση αυτή επικεντρώνεται στο 

βαθμό συμμόρφωσης των Νοσοκομείων ευθύνης τους στις 
απαιτήσεις του Ευρωπαϊκού Κανονισμού. Επίσης, άρχισαν 

να αξιολογούνται οι ενέργειες που έχουν ακολουθηθεί ως 
προς το σκέλος της συμμόρφωσης.

0 βαθμός συμμόρφωσης 
αξιολογείται βάσει των 

σχετιζόμενων με τις 
απαιτήσεις του νέου 

Κανονισμού, 
πολιτικών και 

διαδικασιών που 
τυχόν έχουν ήδη 

εφαρμοστεί.
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1  Τα «κλειδιά» της επένδυσης της Pfizer στην Ελλάδα
Πηγή: ΚΕΦΑΛΑΙΟ-ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ Σελ.: 1,8 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-09-2019

Επιφάνεια: 1073.66 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2400

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τα «κλειδιά» της 
μεγάλης επένδυσης 
της Pfizer στην 
Ελλάδα...
...και ο ρόλος χουΈλληνα CEO 
ιης πολυεθνικής. ■ ΣΕΛ.8
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1  Τα «κλειδιά» της επένδυσης της Pfizer στην Ελλάδα
Πηγή: ΚΕΦΑΛΑΙΟ-ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ Σελ.: 1,8 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-09-2019

► Ανοίγει ο δρόμος για νέα deals στη φαρμακευτική αγορά
απόφαση του 
αμερικανι
κού κολοσ

σού Pfizer Inc. να εντάξει τη 
Θεσσαλονίκη στο παγκόσμιο 
πλάνο για τη δημιουργία ενός 
εκ των συνολικά έξι κέντρων 
ψηφιακής τεχνολογίας, τε
χνητής νοημοσύνης και ανά
λυσης μεγάλου όγκου δεδομέ
νων -τομείς που αποτελούν το 
επόμενο μεγάλο βήμα στην 
έρευνα και την παραγωγή 
νέων φαρμάκων- μπορεί, 
σύμφωνα με τις πληροφορί
ες του «Κ», να ήταν αποτέλε
σμα γρήγορων και αποφασι
στικών κινήσεων των στελε
χών της πολυεθνικής, η επιλο
γή εντούτοις της Ελλάδας απο
τελεί μέρος ενός ευρύτερου 
σχεδιασμου.

Οι επαφές, όπως λέει το ρε
πορτάζ των επικεφαλής του 
φαρμακευτικού ομίλου, ξεκί
νησαν μέσα στο καλοκαίρι 
και περιελάμβαναντόσο συνα
ντήσεις σε κυβερνητικό επίπε
δο όσο και επισκέψεις σε ερευ
νητικά κέντρα στην Αθήνα, τη 
Θεσσαλονίκη και την Κρή
τη. Στόχος η διερεύνηση τόσο 
του επιστημονικού επιπέδου στο 
κομμάτι της έρευνας και των 
νέων τεχνολογιών όσο και του 
«κλίματος» στην Ελλάδα για 
νέες επενδύσεις στη φαρμακευ
τική αγορά. Και στα δύο επίπε
δα οι εντυπώσεις ήταν θετικές.

υψηλός αριθμός 
καταρτισμένων επι
στημόνων στον το

μέα της ψηφιακής τεχνολογίας 
ήταν, όπως αναφέρουν οι πλη
ροφορίες, καθοριστικός για 
την επενδυτική κίνηση. Ο 
πολυεθνικός κολοσσός στοχεύ
ει στην αξιοποίηση της συγκε
κριμένης τεχνογνωσίας στην 
κατεύθυνση της δημιουργίας 
καινοτόμων φαρμακευτικών 
προϊόντων και εμβολίων. Δεύ
τερος σημανηκός λόγος είναι 
το γεγονός πως η Θεσσαλονίκη 
μπορεί να αποτελέσει σημείο 
σύνδεσης της Ελλάδας με 
τις χώρες των Βαλκανίων.

Fast track 
διαδικασίες

Οι διαδικασίες για τη δη
μιουργία του νέου ψηφιακού 
εργαστηρίου θα είναι «fast 
track». Η υποδομή, όπως ση
μειώνουν στελέχη από την ελ
ληνική θυγατρική, εκτιμάται ότι

Τα «κλειδιά» της επένδυσης 
της Pfizer στην Ελλάδα
ΤΟ ΧΡΟΝΟΔΙΑΓΡΑΜΜΑ ΓΙΑ TO DIGITAL HUB ΚΑΙ ΟΙ ΕΠΑΦΕΣ ΤΗΣ ΠΟΛΥΕΘΝΙΚΗΣ
■ ΑΠΟΤΗ ΒΙΚΥ ΚΟΥΡΛΙΜΠΙΝΗ vbky.kourlibini@capital.gr

Η Pfizer, με έδρα τη Νέα 
Υόρκη και με ιστορία από 
χο 1849, βρίσκεται σιη 
2η θέση της Αίσιας με τις 
κορυφαίες φαρμακευτικές 
εταιρείες παγκοσμίους.

Οι συναντήσεις 
των επικεφαλής 
τον φαρμακευ
τικού ομίλου 
ξεκίνησαν μέσα 
στο καλοκαίρι. 
Στόχος η 
διερεύνηση τον 
επιστημονικού 
δυναμικού και 
τον επενδυτικού 
κλίματος

θα είναι επιχειρησιακά έτοιμη 
κατά τη διάρκεια του έτους 
2020 και θα λειτουργήσει σε 
συνεργασία με το Τεχνολο
γικό Πάρκο. Από τα πλέ
ον σημαντικά χαρακτηριστι
κά της επένδυσης η δυνατότη
τα να προσφέρει 200 θέσεις 
εργασίας υψηλών δεξιοτή
των, με προοπτική και για πε
ραιτέρω ενίσχυση του δυναμι
κού μέσα στα επόμενα χρόνια. 
Η στελέχωση του κέντρου θα 
ξεκινήσει τον προσεχή Ιανου
άριο και το εργαστήριο σχεδι
άζεται να αποτελεί έδρα υψη
λής ψηφιακής τεχνολογίας 
και εξειδίκευσης.

Η πολυεθνική σχεδιάζει, 
επίσης, να συνεργαστεί με 
πανεπιστήμια και τοπικά κέ
ντρα ανάπτυξης νέων τεχνο
λογιών, ώστε να δημιουργή
σει στη Θεσσαλονίκη μια ομά
δα παγκόσμιου επιπέδου, που 
στόχο έχει να μεγιστοποιήσει 
τα οφέλη των νέων τεχνολο
γιών και την τεχνητή νοημο
σύνη. Πέραν όμως της δημι

ουργίας νέων θέσεων εργα
σίας υψηλής εξειδίκευσης και 
των δυνατοτήτων επέκτασης 
της επένδυσης στο μέλλον, το 
αποτύπωμα της κίνησης εί
ναι μεγαλύτερο.

Η Pfizer, με έδρα τη Νέα 
Υόρκη, εισηγμένη στο χρημα
τιστήριο και με ιστορία από το 
1849, βρίσκεται στη 2η θέση 
της λίστας με τις κορυφαίες 
φαρμακευτικές εταιρείες πα
γκοσμίους. Το 2018 έκλεισε με 
συνολικά έσοδα 53,6 δισ. δο
λαρίων και καθαρές ταμειακές 
ροές από λειτουργικές δραστη
ριότητες 15,8 δισ., ενώ, σύμ
φωνα με στοιχεία του 2018, 
απασχολεί 92.400 υπαλλήλους 
σε όλο τον κόσμο.

πό τα τελευταία ηχη
ρά deals η εξαγορά 
της εταιρείας κατα

σκευής ανηκαρκινικών φαρμά
κων Array Biopharma έναντι 
τιμήματος 10,64 δισ. δολα
ρίων φέτος τον Ιούνιο.Έναν 
μήνα μετά ανακοίνωσε τη συμ

φωνία, αξίας 12 δισ. δολαρί
ων, με την οποία θα συγχω
νευτεί το τμήμα Upjohn (το
μέας των off-patent και γενό- 
σημων φαρμάκων της) με τη 
μεγάλη εταιρεία γενοσήμων 
Mylan. Στόχος είναι η δημι
ουργία μιας νέας φαρμακευ
τικής εταιρείας σε παγκόσμιο 
επίπεδο. Στην Ελλάδα η Pfizer 
δραστηριοποιείται από το 
1960, έχοντας εισαγάγει και- 
νοτόμα φάρμακα για όλες σχε
δόν τις νοσολογικές οντότητες.

To momentum 
της επένδυσης

Η σημασία της επένδυσης, 
άλλωστε, επιτείνεται από το γε
γονός πως τη σχετική ανακοί
νωση έκανε ο πρωθυπουργός, 
Κυριάκος Μητσοτάκης, από 
το βήμα της ΔΕΘ, σημειώνο
ντας πως η κίνηση αυτή βάζει 
τη χώρα μας στον διεθνή 
χάρτη της έρευνας νέων 
φαρμάκων, αλλά παράλ
ληλα στέλνει ισχυρό μήνημα 
εμπιστοσύνης στην ελληνική

οικονομία, ειδικά έπειτα από 
μια περίοδο που η χώρα μας 
χαρακτηριζόταν αφιλόξενη για 
νέες επενδύσεις.

ιδικά στον τομέα του 
φαρμάκου, εδώ και 
χρόνια στελέχη του 

χώρου επεσήμαναν τη δυ
σκολία να γίνουν επενδύσεις, 
κυρίως λόγω του ασταθούς 
πλαισίου της φαρμακευτι
κής πολιτικής και της τιμολό- 
γμσης φαρμάκων, της υψηλής 
φορολόγησης, αλλά και των 
μεγάλων επιβαρύνσεων του 
clawback, ενός μηχανισμού 
της «κρίσης», που αναγκάζει 
τις φαρμακευτικές, όπως και 
τους υπόλοιπους παρόχους του 
ΕΟΠΥΥ, να καλύπτουν τη δι
αφορά ανάμεσα στον κλειστό 
προϋπολογισμό του Οργανι
σμού και την πραγματική δα
πάνη. Φέτος, μάλιστα, οι επι
βαρύνσεις, μαζί με τις αναγκα
στικές εκπτώσεις, στην αγορά 
του φαρμάκου εκτιμάται πως 
θα αγγίξουν τα 1,7 δισ. ευρώ.

Ο ρόλος τουΈλληνα
■ δεν θεωρείται τυχαίο πως ο νέος Chief Executive 
Officerrns αμερικανικής πολυεθνικής, που ανέλα
βε καθήκοντα απάτην 1 η Ιανουάριου 2019, είναι ο 
Έλληνας Albert Bourla. Γεννήθηκε στη Θεσσαλο
νίκη, σπούδασε στην Κτηνιατρική Σχολή του Αριστο- 
τελείου Πανεπιστημίου και μετά το διδακτορικό του 
στη Βιοτεχνολογία της Αναπαραγωγής προσλήφθη- 
κε το 1993 στο τμήμα Animal Health της Pfizer στην 
Ελλάδα, ως τεχνικός διευθυντής.

Το 2001 μετακινήθηκε στις ΗΠΑ, όπου ανέλαβε 
τον ρόλο touU.S. Group Marketing Director for Animal

CEO της Pfizer
Health, ενώ το 2004 έγινε Vice Ρτεςίάσηί of Βυςίησςς 
Development and New Produds Marketing. Πριν να 
αναλάβει τη θέση του CE0 ήταν Chief Operating Officer 
της Pfizer, με αρμοδιότητα τις επιχειρηματικές δραστη
ριότητες της εταιρείας σε παγκόσμιο επίπεδο, σε θέμα
τα εμπορικής στρατηγικής, παραγωγής και ανάπτυξης 
προϊόντων. 0 ίδιος είχε παρευρεθεί φέτος στην απο
νομή των φαρμακευτικών βραβείων διεθνούς κύρους 
Prix Galien Greece, παραλαμβάνοντας το βραβείο «Δι- 
απρεπής'Ελληνας Ηγέτης». Τότε είχε εστιάσει στη 
σημασία της καινοτομίας, αναφέροντας χαρακτηρι

στικά πως: «Στη Pfizer έχουμε έναν απλό, αλλά ευγε- 
νή σκοπό: καινοτομούμε και αλλάζουμε τις ζωές των 
ασθενών. Αυτός καθορίζει την ταυτότητά μας. Μας δί
νει έμπνευση και κίνητρο να προσπαθούμε καθημερινά 
για να εξασφαλίσουμε ότι το κατάλληλο φάρμακο θα 
δοθεί στον κατάλληλο ασθενή την κατάλληλη στιγμή».

Στο τιμόνι της Pfizer Helte βρίσκεται από το 2017 
επίσης Έλληνας, ο Ζαχαρίας Ραγκούσης, ο οποίος 
διαδέχτηκε τον Jim Sage, που με τη σειρά του τοπο
θετήθηκε επικεφαλής Retail & Government της επιχει
ρησιακής μονάδας Pfizer Εςςθηίί3ΐ Health στις ΗΠΑ.
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1  Ο Κικίλιας στηρίζει τον αγώνα της Αλεξίας
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 21 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-09-2019

Επιφάνεια: 541.64 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο Κικίλιαβ 
στηρίζει 

τον αγώνα 
ms Αλεξίαβ

■ 0 υπουργοί δεσμεύτηκε ότι θα 
διευκολύνει τη μετάβαση της 

8xpovns στη Γερμανία για θεραπεία

Ρεπορτάζ
Ρίτα Μεηά
rmda@dimokratianews.gr

Σ
ε κέντρο απο
κατάστασης στη 
Γερμανία ανα
μένεται να μετα
φερθεί η 8χρο- 
νη Αλεξία, που είχε χτυ
πηθεί στο κεφάλι από αδέ

σποτη σφαίρα στην αυλή 
του σπιτιού της, το περα
σμένο Πάσχα, στο χωριό 
θεσπιές της Βοιωτίας.

Χθες ο πατέρας του 
κοριτσιού Λουκάς Σα
μαρτζής επισκέφθηκε το 
υπουργείο Υγείας και συ
ναντήθηκε με τον υπουρ

γό Βασίλη Κικίλια στο 
γραφείο του στην Αρι- 
στοτέλους. Οπως είπε ο 
κ. Σαμαρτζής στη «δημο
κρατία», ο υπουργός Υγεί
ας δεσμεύτηκε ότι όλες οι 
συναρμόδιες υπηρεσί
ες του υπουργείου σε συ
νεργασία με τον ΕΟΠΥΥ 
θα στηρίξουν τη μάχη που 
δίνει η οικογένεια για την 
αποκατάσταση της υγείας 
της Αλεξίας.

Να σημειωθεί ότι το 
κοριτσάκι τους τελευταί
ους πέντε μήνες νοσηλεύ
εται στη Νευροχειρουργι- 
κή Κλινική του Παίδων 
«Αγλαΐα Κυριάκού» και 
αναπνέει χωρίς μηχανική

Η χθεσινή συνάντηση τον υπουργού Υγείας Βασίλη Κικίλια με τον πατέρα της Αλεξίας, Λουκά Σαμαρτζή

υποστήριξη. «Οι γιατροί 
μάς είπαν ότι το επόμε
νο διάστημα, μόλις τακτο
ποιηθούν τα διαδικαστικά, 
το παιδί θα διακομιστεί 
σε εξειδικευμένο κέντρο 
αποκατά
στασης στη 
Γερμανία.
Ακόμα δεν 
έχουν απα
ντήσει από 
το κέντρο.
Οι γιατροί 
όμως μας 
λένε ότι πρέπει να έχου
με πολλή υπομονή, γιατί 
έχουμε πολύ δρόμο μπρο
στά μας» τόνισε ο κ. Σα
μαρτζής. Οσον αφορά την

πορεία της υγείας του 
παιδιού, μας είπε: «Είναι 
λίγο καλύτερα, νιώθουμε 
ότι κάποιες στιγμές ανα
γνωρίζει τη φωνή μας και 
μας καταλαβαίνει. Ομως 

πρέπει 
να έχου
με πολ
λή υπο
μονή».Ο 
5 4 χ ρ ο - 
νος ανε- 
γκέφα- 
λος δρά

στης που έριχνε στα τυ
φλά με το όπλο ανήμερα 
το Πάσχα δεν έχει επικοι
νωνήσει με την οικογέ
νεια για να ζητήσει έστω

μία συγγνώμη για το κα
κό που έκανε, όπως είπε 
στη «δημοκρατία» ο πα
τέρας της Αλεξίας Σαμαρ
τζής: «Εμείς ζούμε έναν 
γολγοθά, η μητέρα της και 
τα δυο αδέλφια της κλαί- 
νε κάθε μέρα όταν τη βλέ
πουν στο κρεβάτι και εκεί
νος δεν έχει πάρει ούτε 
ένα τηλέφωνο για να ζη
τήσει συγγνώμη».

Ο δράστης, που πυ
ροβολούσε με περίστρο
φο στον αέρα χωρίς να 
αντιλαμβάνεται το μέγε
θος του κινδύνου, συνε- 
λήφθη ύστερα από λίγες 
ημέρες από την Ασφάλεια 
Λιβαδειάς και οδηγήθηκε

στον εισαγγελέα Πρωτοδι
κών θηβών.

Μάλιστα οι αστυνομι
κοί βρήκαν το περίστροφο 
κρυμμένο στο σπίτι του 
στην Αθήνα, καθώς με
τά το τραγικό συμβάν είχε 
φροντίσει να το στείλει με 
φίλο του στον τόπο κατοι
κίας του και να το κρύψει 
επιμελώς κάτω από τη δε
ξαμενή πετρελαίου.

Στη δικογραφία που 
σχηματίστηκε εις βάρος 
του κατηγορείται για βα
ριές σωματικές βλάβες, 
παράβαση του νόμου περί 
όπλων και άλλα αδικήμα
τα, και αφέθηκε ελεύθερος 
με περιοριστικούς όρους.

Ο 54χρονος δράστης 
δεν έχει επικοινωνήσει 
με την οικογένεια για 
να ζητήσει συγγνώμη
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1  Το κορίτσι με το Ασπεργκερ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 39 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-09-2019

Επιφάνεια: 998.08 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΛΙΜΑΤΙΚΗ ΑΛΛΑΓΗ: Η ΜΕΓΑΛΥΤΕΡΗ ΑΠΕΙΛΗ ΓΙΑΤΗΝ ΨΥΧΙΚΗ ΥΓΕΙΑΤΟΝ 21ο ΑΙΩΝΑ

Το κορίτσι με το Ασπεργκερ
Της Δήμητρας Αθανασοπούλου

Σ
το «Ρέκβιεμ για το ανθρώ
πινο είδος», ο Αυστραλός 
φιλόσοφος Κλάιβ Χάμιλτον 
(Clive Hamilton) είχε επιχει
ρήσει να κάνει μια ψυχανα
λυτική ανάγνωση του τρόπου με τον 
οποίο αντιμετωπίζουμε την κλιματική 

αλλαγή που απειλεί τον πλανήτη και 
μας φέρνει αντιμέτωπους με τον φόβο 
του θανάτου. Ο συγγραφέας είχε μι
λήσει για την «άρνηση» -ως ψυχικό 
μηχανισμό- απέναντι στην κλιματι
κή αλλαγή και στις συνέπειές της, συ
σχετίζοντας τον τρόπο που προσλαμ
βάνουμε τον θάνατο (τον δικό μας 
και των οικείων μας) με εκείνον που 
αντιλαμβανόμαστε όταν αναφερόμα
στε στην καταστροφή του πλανήτη: 
σαν να πρόκειται για κάτι που δεν θα 
συμβεί ποτέ σε εμάς. Μόνο που το 
«τέλος» χτυπά και τη δική μας πόρτα 
και αυτό σημαίνει πως θα πρέπει να 
αποδεχτούμε το ενδεχόμενο να πεν
θήσουμε τον πλανήτη, τουλάχιστον 
όπως τον γνωρίζαμε μέχρι σήμερα. 
Το βιβλίο, που επιχείρησε να εξηγήσει 
τη χρόνια άρνησή μας απέναντι στην 
υπερθέρμανση του πλανήτη ως απει
λή, κυκλοφόρησε το 2θΐο και έκανε 
τον γύρο του κόσμου. Εκτοτε άλλαξαν 
πολλά γύρω μας και εντός μας.

Δέκα χρόνια μετά την έκδοση του 
«Ρέκβιεμ...» του Χάμιλτον για το αν
θρώπινο είδος, η ΓκρέταΤούνμπεργκ, 
μια ιθχρονη με σύνδρομο Ασπεργκερ,

έμελλε να σηκώσει στους ώμους της 
την «πράσινη επανάσταση», με έναν 
απροσδόκητο τρόπο, διαμορφώνο
ντας πολιτική ατζέντα στα τέσσερα 
σημεία του ορίζοντα.

Πώς ερμηνεύονται τα αμφιθυμικά 
αισθή ματα για το σύμβολο της κλιμα
τικής επανάστασης, ένα ανθρώπινο 
πλάσμα διαφορετικό από τα άλλα 
(από τους περισσότερους συνομηλί
κους της); Κατά πόσο η Γκρέτα επη
ρεάζει τις πολιτικές εξελίξεις και γιατί 
προσελκύειτόσο μίσοςτη στιγμή που 
ο πλανήτης αδιαμφισβήτητα νοσεί;

Οι απαντήσεις θα πρέπει να ανα
ζητηθούν αρχικά στις κοινωνικές 
αναπαραστάσεις για την κλιματική 
αλλαγή, την ψυχική ασθένεια, τη δια
φορετικότητα και εν συνεχεία στους 
φόβους και στις φαντασιώσεις που 
ανακίνησε η Γκρέτα με την ηχηρή 
παρουσία της. Η φωνή της έγινε 
κραυγή για τη σωτηρία του πλανήτη 
και το πρόσωπό της εξώφυλλο στο 
περιοδικό TIME, με τίτλο «Οι ηγέτες 
των επόμενων γενιών».

Το μαθητικό κίνημα -χάρη στην 
έφηβη με Ασπεργκερ, μια διαταρα
χή στο φάσμα του αυτισμού- έγινε 
πρώτο θέμα στην ατζέντα πολλών 
χωρών του κόσμου. Και όχι μόνο. Η 
Αμερικανική Ψυχολογική Εταιρεία 
παρουσίασε την οικολογική ανησυ
χία ως έναν φόβο συνδεδεμένο με 
την απειλή της φύσης. Επιπλέον, 
η Διεθνής Ψυχαναλυτική Εταιρεία 
αναγνώρισε την κλιματική αλλαγή

ως «τη μεγαλύτερη απειλή για την 
ψυχική υγεία τον 2ΐο αιώνα».

Στις 23 Σεπτεμβρίου, η Γκρέτα 
θα συμμετάσχει στη Σύνοδο του 
ΟΗΕ για τη Δράση για το Κλίμα. 
Με αφορμή τη Σύνοδο, οι μαθητές 
έχουν ανακοινώσει μία εβδομάδα 
κινητοποιήσεων και δράσεων (20-27 
Σεπτεμβρίου), η οποία θα καταλήξει 
σε ακόμα μία παγκόσμια μαθητική 
απεργία για το κλίμα.

Η Γκρέτα, η οποία καταφέρνει να 
κάνει ταυτόχρονη επίκληση στο συ
ναίσθημα και στην επιστήμη, δεν 
έχει μόνο ένθερμους υποστηρικτές, 
αλλά πλέον και φανατικούς πολέμι
ους. Ενδεικτικά, ο Μισέλ Ονφρέ, ο 
αμφιλεγόμενος Γάλλος διανοητής 
και συγγραφέας των «Εγχειριδίων 
Αντι-Φιλοσοφίας», τη χαρακτήρισε 
«σουηδικό σάιμποργκ που διαφημί
ζει την επανάσταση που ετοιμάζει ο 
πράσινος καπιταλισμός».

Για τον Ονφρέ και αρκετούς ακόμα 
ομοϊδεάτες του, η Γκρέτα με «το πρό
σωπο που αγνοεί κάθε συναίσθημα: 
ούτε γέλιο ούτε χαμόγελο ούτε έκ
πληξη ούτε χαρά ή πόνο», υποκινεί
ται από άλλους. Ακόμα και εάν αυτή 
η κατηγορία ισχύει, οι κλιματικοί 
πρόσφυγες -οι άνθρωποι που μετα
ναστεύουν εξαιτίας της κλιματικής 
αλλαγής- αυξάνονται με ιλιγγιώδη 
ταχύτητα, ενώ η ραγδαία μεταβολή 
του κόσμου επηρεάζειτηνψυχική και 
σωματική μας υγεία.

Η επιλογή του αποδομιστή φιλό

σοφου να εστιάσει στη διαφορετικό
τητα ενός κοριτσιού -σε μια διαταρα
χή που χαρακτηρίζεται από αδυναμία 
στην κοινωνική συναναστροφή και 
επικοινωνία, εμμονική εμβάθυνση 
στη λεπτομέρεια και μέσο ή υψηλό 
δείκτη νοημοσύνης- αποπροσανα- 
τολίζειτην κοινή γνώμη από το πραγ
ματικό πρόβλημα: Ο πλανήτης νοσεί 
και μαζί του νοσούμε κι εμείς.

Θα αντιστρέφομε λοιπόν τη ρητο
ρική του και θα θέταμε το ερώτημα: 
τίνος υποχείριο είναι ο Μισέλ Ονφρέ 
και οι όμοιοι του; Στην περίπτωση που 
δεν είναι υποχείριο κανενός, τότε πι
θανόν να υποκινείται από τον αμυντι
κό μηχανισμό της άρνησης -σε ασυ
νείδητο επίπεδο- ενός ανεπιθύμητου 
μέρους της πραγματικότητάς του.

Η επίμονη ενασχόληση με το «με- 
τα-καπιταλιστικό σάιμποργκ», που 
ανήκει στη γενιά των «παιδιών-τυ- 
ράννων», και όχι με τους πολιτικούς 
ηγέτες που δεν λαμβάνουν μέτρα για 
να αναχαιτιστεί η κλιματική αλλαγή 
γεννά πολλά ερωτήματα. Το βέβαιο 
είναι πως ο παθιασμένος επικριτής 
της Γκρέτα ευθυγραμμίζεται -έστω 
και ερήμην του- με τον Αμερικανό 
πρόεδρο, που απορρίπτει την επι
στημονική συναίνεση γύρω από τις 
επιπτώσεις των ανθρώπινων δραστη
ριοτήτων στο κλίμα και αντιμάχεται 
την «πολιτική ανυπακοή». Με άλλα 
λόγια, πολιτικός και ιδεολογικός αυ
τισμός απέναντι στην επανάσταση 
μιας Ασπεργκερ.

Η Αμερικανική 
Ψυχολογική 
Εταιρεία 
παρουσίασε 
την οικολογική 
ανησυχία ως έναν 
φόβο συνδεδεμένο 
με την απειλή 
της φύσης, 
ενώ η Διεθνής 
Ψυχαναλυτική 
Εταιρεία 
αναγνώρισε την 
κλιματική αλλαγή 
ως «τη μεγαλύτερη 
απειλή για την 
ψυχική υγεία τον 
2ΐο αιώνα»
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1  Φοιτητές Ιατρικής κάτω από πίεση
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 74 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-09-2019

Επιφάνεια: 360.38 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Φοιτητές Ιατρικής 
κάτω από πίεση
Επιμέλεια: Ντάνι Βέργου

Α
ν σπουδάζετε Ιατρική, προ
σέξτε λίγο. Και εσείς, καθη
γητές των Ιατρικών Σχολών, 
μην πιέζετε τόσο τα παιδιά! 
Νέα μελέτη έδειξε διπλάσια 
ποσοστά υπέρτασης στους φοιτητές 
Ιατρικής σε σύγκριση με συνομηλίκους 

τους που σπουδάζουν οτιδήποτε άλλο. Τα 
αποτελέσματα της μελέτης του Lincoln 
Memorial University ανακοινώθηκαν 
πρόσφατα στο επιστημονικό ετήσιο συ
νέδριο για την υπέρταση της Αμερικανι
κής Καρδιολογικής Εταιρείας.

Οι ερευνητές βρήκαν ότι σχεδόν το 
ι8% των πρωτοετών και δευτεροετών 
φοιτητών Ιατρικής είχαν υπέρταση στα
δίου II σε σύγκριση με λιγότερο από 8% 
των συνομηλίκων τους. «Μια συχνότητα 
2,4 υψηλότερη από την αναμενόμενη», 
τονίζει ο επικεφαλής της μελέτης Jacek 
Bednarzjr., τριτοετής της Ιατρικής Σχολής 
στο Λίνκολν.

Σύμφωνα με το Εθνικό Κέντρο Στατι
στικών Υγείας των Η ΠΑ, το 7,5% των ενη
λίκων 18-39 χρόνων στη χώρα έχει υπέρ
ταση σταδίου II, δηλαδή πίεση >140/90 
mmHg. Οι συγγραφείς της μελέτης 
αναφέρουν πως η έρευνά τους είναι από 

-τις πρώτες που μετρά την αρτηριακή πί
εση και τους κινδύνους με τους οποίους 
σχετίζεται σε Αμερικανούς φοιτητές και 
σημειώνουν πως μελέτες σε άλλες χώ

ρες έχουν δείξει αυξημένους κινδύνους 
υγείας στους φοιτητές Ιατρικής.

«Τα υψηλά ποσοστά υπέρτασης των 
φοιτητών Ιατρικής σε σχέση με τον γε
νικό πληθυσμό μάς προκάλεσαν έκπλη
ξη», πρόσθεσε ο ίδιος. «Ως μελλοντικοί 
γιατροί γνωρίζουμε ότι η υπέρταση είναι 
ένας σιωπηρός δολοφόνος. Αυτό μελε
τάμε, αλλά τη δική μας υγεία την προσέ
χουμε;», διερωτήθηκε ο δεύτερος συγ
γραφέας της μελέτης Daniel W. Mok, 
συμφοιτητής του Bednarz.

Σε συνέντευξή τους στο Medscape 
Medical News, οι Bednarz και Mok απέ
δωσαν τα υψηλά ποσοστά υπέρτασης 
των φοιτητών Ιατρικής στην πολύωρη 
καθιστική ζωή που υποχρεούνται να ακο
λουθήσουν καθώς και στη διαρκή πίεση 
απόδοσης και στην έλλειψη χρόνου για 
άσκηση και προετοιμασία υγιών γευμά
των.
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1  Interreg Νέος ιατρικός εξοπλισμός
Πηγή: ΠΑΡΑΤΗΡΗΤΗΣ ΤΗΣ

ΘΡΑΚΗΣ
Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-09-2019

Επιφάνεια: 356.04 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

uwQ*
Interreg
Greece-Bulgaria
SMiLe
EwuijfiMA B#gu>ful PwHp»»nt fund

Νέος ιατρικός 
εξοπλισμός
εγκαταστάθηκε στο 
Κέντρο Υγείας Ιάσμου

I
 Και σε 5 ακόμη Κέντρα Υγείας 
στην Ανατολική Μακεδονία 
και Θράκη

Η
 4η Υγειονομική Περιφέρεια Μακεδονίας και Θρά
κης σε συνεργασία με το Τμήμα Ιατρικής του Αρι- 
στοτελείου Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης, το Γενι
κό Νοσοκομείο του Άρντινο, το Δήμο Χάρμανλι και το 

Εθνικό Κέντρο Αμεσης Βοήθειας υλοποιεί στο πλαίσιο 
του Προγράμματος Συνεργασίας Interreg V-A «Ελλάδα 
- Βουλγαρία 2014-2020» το έργο SMiLe «Ενισχύοντας 
την πρωτοβάθμια υγειονομική φροντίδα σε απομονωμέ
νες και υποβαθμισμένες διασυνοριακές περιοχές». Το 
έργο έχει συνολικό προϋπολογισμό 1.327.661,62 ευρώ 
και συγχρηματοδοτείται κατά 85% από την Ευρωπαϊκή 
Ένωση (Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυξης) 
και κατά 15% από την Εθνική Συμμετοχή της Ελλάδας 
και της Βουλγαρίας.

To SMiLe αποτελεί έργο διμερούς συνεργασίας μεταξύ 
της Ελλάδας και της Βουλγαρίας και στοχεύει στη βελτί
ωση των παρεχόμενων υπηρεσιών Πρωτοβάθμιας 
Φροντίδας Υγείας στη διασυνοριακή περιοχή, με έμφαση 
ειδικά στις απομονωμένες περιοχές της Ανατολικής Μα
κεδονίας και Θράκης όπως το Διδυμότειχο, το Σουφλί, 
τον'Ιασμο, τον Εχίνο, τη Σταυρούπολη Ξάνθης, το Παρα- 
νέστι και το Κάτω Νευροκόπι.

Με γνώμονα την εξασφάλιση ισότιμης πρόσβασης σε 
υψηλής ποιότητας υπηρεσίες πρωτοβάθμιας φροντίδας 
υγείας η 4η Υγειονομική Περιφέρεια Μακεδονίας και 
Θράκης με πόρουςτου έργου αναβάθμισε τον εξοπλισμό 
έξι Κέντρων Υγείας και του Γενικού Νοσοκομείου Διδυ
μοτείχου στη διασυνοριακή περιοχή της Περιφέρειας 
Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης, μεταξύ των οποίων 
και το Κέντρο Υγείας Ιάσμου στο νομό Ροδόπης.

Στο Κέντρο Υγείας Ιάσμου εγκαταστάθηκε νέο ακτινολο
γικό μηχάνημα με ψηφιακό εμφανιστήριο (σύστημα ψη- 
φιοποίησης εικόνων). Το ακτινολογικό παρέχει εξαιρετι
κή απεικόνιση, γεγονός που επισημάνθηκε από όλους 
τους γιατρούς που το χρησιμοποιούν δίνοντάς τους έτσι 
την δυνατότητα για μεγαλύτερη ακρίβεια σας διαγνώσεις 
με τελικό αποδέκτη της αναβάθμισης των υπηρεσιών 
τους ίδιους τους ασθενείς. Επιπλέον η τεχνολογία του 
μηχανήματος επιτρέπει εφόσον εγκατασταθεί η κατάλ
ληλη υποδομή, μεταφορά της εικόνας ώστε να μπορεί ο 
ιατρόςο οποίος βρίσκεται στο Κέντρο Υγείαςνα μεταδίδει 
την εικόνα στους γιατρούς ειδικοτήτων (π.χ. Ορθοπεδι
κός, Πνευμονολόγος κλπ) που βρίσκονται σε δευτερο
βάθμια δομή υγείας (Νοσοκομείο) και να έχει άμεσα μια 
εκτίμηση για τον ασθενή από την εξειδικευμένη ειδικό
τητα. Ο λοιπός δε ιατροτεχνολογικός εξοπλισμός (οξύμε
τρα, πιεσόμετρα), ο οποίος μέσω του ίδιου προγράμμα
τος παραδόθηκε και τέθηκε σε λειτουργία στο Κέντρο 
Υγείας διευκολύνει την καθημερινότητα του ιατρονοση- 
λευτικού προσωπικού παρέχοντας τους την ασφάλεια 
από την χρήση νέων σύγχρονων και αξιόπιστων μηχα
νημάτων που τους επιτρέπουν γρήγορα και με ακρίβεια 
να ανταποκρίνονται στις υγειονομικές ανάγκες του πλη
θυσμού του Κέντρου Υγείας.

Εκτός από την προμήθεια βασικού εξοπλισμού το έργο 
περιλαμβάνει την εκπόνηση πιλοτικών μελετών για τη 
βελτίωση της προσβασιμότητας στα Κέντρα Υγείας Πρω
τοβάθμιας Φροντίδας Υγείας, ειδικά για τα άτομα με πε
ριορισμένη κινητικότητα, και τη δημιουργία ενός σύγ
χρονου Εκπαιδευτικού Κέντρου στο ΑΠΘ που θα προ
σφέρει εξειδικευμένα εκπαιδευτικά προγράμματα στους 
επαγγελματίες της ΠΦΥ στην αντιμετώπιση ατόμων με 
περιορισμένη κινητικότητα και γενικότερα σε θέματα 
επικοινωνίας με άτομα με αναπηρία.
Μέσω της αξιοποίησης και κεφαλαιοποίησης των δρά
σεων του έργου θα ωφεληθεί το σύνολο του πληθυσμού 
που διαμένει στην Ελληνοβουλγαρική διασυνοριακή 
γραμμή και θα απολαμβάνει πιο αναβαθμισμένες υπηρε
σίες υγείας.
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1  Τρόμος στην ΒραζιΑία οπό μεταΑΑαγμένα
κουνούπια

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 7 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-09-2019

Επιφάνεια: 62.36 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τρόμος στην ΒραζιΑία οπό μεταΑΑαγμένα κουνούπια
ΜΕΤΑ από πειράματα την περίοδο 2013-2015
τα μεταλλαγμένα κουνούπια έχουν πολλαπλασια- 
στεί στη Βραζιλία.
Σύμφωνα με τους ερευνητές, θα έπρεπε τα κουνού
πια που απελευθερώθηκαν και οι απόγονοι τους 
να έχουν ήδη πεθάνει... Μια προσπάθεια να μει
ωθεί ο πληθυσμός των κουνουπιών του κίτρι
νου πυρετού Aedes aegypti στην Βραζιλία μάλ
λον έχει αποτύχει.

Και σαν να μην έφτανε αυτό, μεταλλαγμένα γονί
δια μεταφέρθηκαν στον τοπικό πληθυσμό των 
κουνουπιών.
Η βρετανική εταιρεία Oxitec μετά από επίσημη 
έγκριση απελευθέρωνε για επτά μήνες περίπου 
450.000 αρσενικά κουνούπια εβδομαδιαί
ους στην πόλη Γιακομπίνα με σκοπό να καταπο
λεμήσει πς μολυσματικές νόσους του δάγκειου, 
του ζίκα και του κίτρινου πυρετού.
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1  Οι ιοί των θηλωμάτων του ανθρώπου (HPV)
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-09-2019

Επιφάνεια: 66.04 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Οι ιοί των θηλωμάτων του ανθρώπου (HPV) απο
τελούν μία μεγάλη ομάδα ιών (περίπου 40 παθογόνοι 

μικροοργανισμοί·), που μολύνουν πολύ συχνά τα γεννη- 
τικά όργανα αλλά και το στόμα, κυρίως μέσω της σεξουα

λικής επαφής. Οι περισσότεροι σεξουαλικά ενεργοί άνθρωποι 
θα έρθουν κάποια στιγμή στη ζωή τους σε επαφή με τον ιό και συνή
θως δεν ξέρουν ότι έχουν μολυνθεί αν δεν παρουσιάσουν βλάβες 
στο στόμα. Αστό ανέφερε στο Αθηναϊκό - Μακεδονικό Πρακτορείο 
Ειδήσεων η χειρουργός οδοντίατρος - στοματολόγος της Ιατρικής 
Σχολής Αθηνών δρ Μαρίνα Γεωργοπούλου, η οποία εξήρε τη σημα
σία του εμβολιασμού.
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1  Κύκλωμα-σοκ παράνομων μεταμοσχεύσεων στη
Βουλγαρία

Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 23 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-09-2019

Επιφάνεια: 573.86 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4295

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

^ Κύκλωμα-σοκ παράνομων μεταμοσχεύσεων στη Βουλγαρία

Οι βουλγαρικές Αρχές Λ 
εξάρθρωσαν ένα 
κύκλωμα παράνομων 
μεταμοσχεύσεων και 
άσκησαν διώξεις σε 
τέσσερα πρόσωπα που 
«στρατολογούσαν» 
φτωχούς ανθρώπους 
για να πουλήσουν 
τα νεφρά τους σε 
ασθενείς, ανακοίνωσε 
η Εισαγγελία.

T
peis civipes και μία γυναίκα 
καιηγορούνιαι όχι στρατο
λογούσαν ious «δωρητέ$» 
οργάνων και ious έφερναν σε επα

φή με ασθενεί^, οι οποίοι χρειάζον
ταν μεταμόσχευση νεφρού, onoos 
ανέφερε ο εισαγγελέα$ Ντιμιτάρ 
Πετρόφ. Οι μεταμοσχεύσειε γίνον
ταν σε ένα νοσοκομείο ins Τουρ- 
Kias. Οι δράστεε παρουσίαζαν 
πλαστά έγγραφα, που βεβαίωναν 
ότι δότηε και λήπτη5 είχαν συγγενι
κή σχέση μεταξύ ious. Τουλάχι
στον πέντε άνθρωποι υποβλή
θηκαν σε μεταμόσχευση από τον 
Φεβρουάριο του 2019. Άλλοι 
δύο ασθενεί^ και xpeis «δωρη- 
τέε» επρόκειτο να μπουν στο χει
ρουργείο σύντομα. Οι νεφροπα- 
θείε πλήρωναν από 50.000 0G)s 
100.000 ευρώ για τη μεταμόσχευ
ση, σύμφωνα μετην εισαγγελέα 
Σίκα Μιλέβα. Οι δωρητέ5, στην 
πλειοψηφία raus άνεργοι και κατα
χρεωμένοι άνθρωποι, λάμβαναν 
cos αμοιβή από 5.000 tws 7.000 
ευρώ μετά την ολοκλήρωση ins 
επέμβασηε.

Έως και 100.000€ 
για ένα νειρρό
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1  Σωρεία προβλημάτων κατέγραψε το Υπ. Υγείας
Πηγή: ΠΡΩΙΝΑ ΝΕΑ ΤΗΣ

ΗΠΕΙΡΟΥ
Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-09-2019

Επιφάνεια: 357.58 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΣΥ

Σωρεία προβλημάτων κατέγραψε το Υπ. Υγείαε
ΚΩΣΤΑΣ ΜΠΑΡΚΑΣ
Ζητά ενίσχυση ins 
Φιλαρμονικήε Λούρου

Αναφορά κατέθεσε ο π. υφυπουργόε Εργασίαε, Βουλευτήε 
ΣΥΡΙΖΑ Ν.Πρέβεζαε Κώσταε Μπάρκα στη Βουλή για την οι
κονομική επιχορήγηση τηε Φιλαρμονικήε Λούρου από το 
Υπουργείο Πολιτισμού. Στην αναφορά του ο κ. Μπάρκαε δη
λώνει τα εξήε: «Η Δημοτική Φιλαρμονική Δημοτικήε Ενότη- 
ταε Λούρου Ν.Πρέβεζαε δεν είναι απλώε ένα πολιτιστικό 
σωματείο για την πόλη μαε, αλλά έναε διαχρονικόε θεσμόε 
πολιτισμού με τεράστια προσφορά οτο τόπο μαε. Είναι ένα 
πολιτισμικό κόσμημα που λαμπρύνει όλεε τιε εκδηλώσειε 
μαε και παράλληλα παρέχει κάθε χρόνο μια υψηλού επιπέ
δου μουσική εκπαίδευση σε δεκάδεε σπουδαστέε. Από την 
άποψη αυτή είναι απαραίτητη η οικονομική στήριξή του από 
το υπουργείο πολιτισμού για να μην οδηγηθεί σε μαρασμό. 
Έναε θεσμόε που κοντεύει τα 20 χρόνια ζωήε σημαίνει ότι 
έχει αγκαλιστεί από την κοινωνία του Λούρου και το υπουρ
γείο πολιτισμού δεν πρέπει να μείνει αδιάφορο μπροστά στον 
κίνδυνο διακοπήε τηε λειτουργίαε του».

Δημόσια νοσοκομεία που με δυσκολία 
βγάζουν προγράμματα εφημεριών λόγω έλ- 
λειψηε γιατρών, με εξοπλισμό που μένει 
αναξιοποίητοε και με χρέη προε ιδιώτεε, η 
νομιμότητα των οποίων σε κάποιεε περιπτώ- 
σειε ελέγχεται.

Αυτή την απογοητευτική εικόνα κατέγραψε 
η νέα ηγεσία του υπουργείου Υγείαε, η 
οποία προχώρησε σε «χαρτογράφηση» του 
ΕΣΥ με ακοπό να δρομολογήσει παρεμβά- 
σειε, η ανακοίνωση των οποίων θα γίνει το 
επόμενο διάστημα. Σύμφωνα με τα στοιχεία 
που παρουσίασαν ο υπουργόε Υγείαε Βασί- 
ληε Κικίλιαε, ο υφυπουργόε Βασίληε Κοντο- 
ζαμάνηε και οι γενικοί γραμματείε Γιάννηε 
Κωτσιόπουλοε και Παν. Πρεζεράκοε, τέσ
σερα στα δέκα νοσοκομεία δεν μπορούν να 
καταρτίσουν αοφαλέε πρόγραμμα εφημε
ριών λόγω έλλειψηε γιατρών, οκτώ στα δέκα 
έχουν μη επαρκή στελέχωση των κλινικών 
του παθολογικού τομέα και εννέα στα δέκα 
νοσοκομεία μη επαρκή στελέχωση του χει
ρουργικού ή/και εργαστηριακού τομέα. Ένα 
οτα δύο νοσοκομεία δεν διαθέτει σύστημα

διαλογήε στο τμήμα επειγόντων περιστατι
κών (ΤΕΠ), ενώ τρία στα τέοοερα δεν έχουν 
σύστημα καταγραφήε του χρόνου αναμονήε 
των πολιτών στο ΤΕΠ. Τα μιοά νοσοκομεία 
ΕΣΥ δεν τηρούν ηλεκτρονικό φάκελο ααθε- 
νούε και ένα στα δύο αναφέρουν ότι διαθέ
τουν βιοϊατρικό εξοπλισμό εκτόε 
λειτουργίαε.

Το διάστημα 2015-2019 αποχώρησαν 
8.577 άτομα από το προσωπικό ΕΣΥ (μόνιμο 
και αορίστου χρόνου) και προσλήφθηκαν 
7.205, γεγονόε που έρχεται σε αντίθεση με 
τιε ανακοινώσειε τηε προηγούμενηε κυβέρ- 
νησηε για υλοποίηση 10.000 έξτρα προσλή
ψεων μονίμων στον χώρο τηε Υγείαε. Το ίδιο 
διάστημα, τα νοσοκομεία δαπάνησαν 335 
εκατομμύρια ευρώ για αμοιβέε επικουρικού 
προσωπικού.

Για το 2018, 85 από τα 118 νοσοκομεία 
ΕΣΥ δεν έχουν δημοαιεύοει ισολογισμό. Τα 
χρέη των νοσοκομείων ανέρχονταν τον Ιού
νιο 2019 σε 860 εκατομμύρια ευρώ, εκ των 
οποίων 450 εκατομμύρια ευρώ είναι ληξι
πρόθεσμα. Επιπροσθέτωε, από τα οικονο

μικά στοιχεία που έδωσαν τα νοσοκομεία 
προέκυψαν το τελευταίο διάστημα εκκρεμό- 
τητεε 130-150 εκατομμυρίων ευρώ που, 
όπωε ανέφερε ο υπουργόε, «είναι προε διε- 
ρεύνηση». Ο κ. Κικίλιαε έκανε ειδική ανα
φορά για την ελλιπή και άνιση γεωγραφικά 
ανάπτυξη των Τοπικών Ομάδων Υγείαε, ενώ 
σχολιάζονταε την κατάσταση στο ΕΚΑΒ ανέ
φερε ότι κάθε μέρα κυκλοφορούν 70 λιγό
τερο ασθενοφόρα από όσα θα έπρεπε και 
είναι ενδεικτικό ότι στην Αττική τον Αύγου
στο έβγαιναν το βράδυ 36 ασθενοφόρα, 
έναντι 110 που χρειάζονταν.

«Δύο μήνεε μετά την ανάληψη των καθη
κόντων του, ο νέοε υπουργόε το μόνο που 
είχε να παρουσιάσει είναι μια έκθεση δυσκο
λιών, προβλημάτων και διαχρονικών ανε
παρκειών του ΕΣΥ. Κανένα σχέδιο, καμία 
συγκεκριμένη και εφαρμόσιμη πολιτική, 
καμία ιδέα για το πώε μπορούν να αντιμετω
πιστούν τα όντωε σημαντικά προβλήματα 
που υπάρχουν ακόμη», σχολίασε ο τομεάρ- 
χηε Υγείαε ΣΥΡΙΖΑ και τέωε υπ. Υγείαε Αν- 
δρέαε Ξανθόε.

ί
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1  Η σκυτάλη από τον έναν στον άλλον...
Πηγή: ΠΑΡΟΝ Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-09-2019

Επιφάνεια: 51.86 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 1500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Η σκυτάλη από τον 
έναν στον άλλον...

Τον δρόμο στον υπουργό Εργασίας ins ΝΔ 
Γιάννη Βρούτση για xis συνδικαλιστικές αλ
χημείες που περιέχει το 

νομοσχέδιό του άνοιξε 
«η απεργοκτόνα διάτα
ξη της υπουργού Εργα
σίας της κυβέρνησης του 
ΣΥΡΙΖΑΈφης Αχτσιόγλου 
και διδάκτορος Εργατι
κού Δικαίου, που υπερ
διπλασίασε τον αριθμό 
των εργαζομένων που 
απαιτείται προκειμένου 
η Γενική Συνέλευση ενός 
πρωτοβάθμιου σωματεί
ου να έχει απαρτία και να μπορεί να προκη
ρύξει απεργία», επισημαίνει σε ανακοίνωσή 
της η Ομοσπονδία Ενώσεων Νοσοκομειακών 
Γιατρών Ελλάδας.
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1  Ποντίκια στους θαλάμους, ελλείψεις ιατρών και...
κλοπές!

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 2 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-09-2019

Επιφάνεια: 591.44 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Αυτή είναι η κατάσταση των 
δημοσίων νοσοκομείων στη χώρα
Ποντίκια στους 
θαλάμους, ελλείψεις
ιατρών και... κλοπές!

— ιιιιμι—ιι· ■ «μμ * mmmmmmmrw m£M'     ^

Τα νοσοκομεία τπο
χώρας και 6η της 
περιφέρειας έχουν 
αποδυναμωθεί σημαντικά
σε παροχή υπηρεσιών 
δευτεροβάθμιας 
περίθαλψης, σύμφωνα 
με όσα καταγγέλλει η
Πανελλήνια Ομοσπονδία
Εργαζομένων Δημοσίων 
Νοσοκομείων. Φυσικά,
μια... βόλτα από τα 
δημόσια νοσοκομεία
θα πείσει και τον 
πιο δύσπιστο νια την 
τραγική κατάσταση στην
οποία βρίσκονται.
Η αποδυνάμωσπ των νοσοκομείων 
της Περιφέρειας -αλλά και της Αθή
νας, έστω σε μικρότερο βαθμό- 
οφείλεται στη σοβαρή υποστελέχω- 
ση σε γιατρούς, νοσηλευτικό, τραυ
ματιοφορείς και βοηθητικό προσω
πικό, καθώς και στην υποχρηματοδό- 
τηση.
Για παράδειγμα, στη Βόρεια Ελλάδα 
διακομίζονται περισσότεροι ασθενείς 
στα νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης 
και προσέρχονται περισσότερα από 
1.000 άτομα στις εφημερίες των τρι

ών μεγάλων νοσοκομείων (ΑΧΕΠΑ, 
«Ιπποκράτειο», «Παπαγεωργίου»), 
που έχουν μειούμενο προσωπικό και 
χαμηλή χρηματοδότηση, και αναγκά
ζονται να περιμένουν έως και 10 
ώρες για να εξεταστούν.

Πήραν ακουστικά 
οι... σεκιουριτάδες και 
βλέπουν τους ασθενείς!
Τα Νοσοκομεία και τα Κέντρα Υγεί
ας ερειπώνουν. Δεν συντηρούνται, 
ούτε ανακαινίζονται. Υπάρχουν 
Κέντρα Υγείας χωρίς γιατρούς, νοση
λευτές, φύλαξη, υλικά. Δεν είναι σε 
θέση να κάνουν μια ακτινογραφία 
θώρακος, μια γενική αίματος. Σκου
ριάζουν πανάκριβα μηχανήματα. Σε 
συνδυασμό με τη διαχειριστική ανε
πάρκεια του ΕΚΑΒ κινδυνεύουν οι 
ζωές ασθενών έκτακτων περιστατι
κών. Δεν υπάρχει φύλαξη στις περισ
σότερες μονάδες υγείας, ενώ κάθε 
μέρα γίνονται περισσότερα τα περι
στατικά βίας. Έχει βρεθεί... φύλακας 
να επιβλέπει ασθενή σε δημόσιο 
νοσοκομείο! Όποιος μπορεί... βοηθά
ει στην απελπιστική αυτή κατάσταση. 
Λειτουργούν τμήματα με τριτοκοσμι
κές συνθήκες, άκρως επικίνδυνα για 
την ασφάλεια ασθενών και εργαζο
μένων με κατεστραμμένο ιατροτε- 
χνολογικό εξοπλισμό, με οροφές κλι
νικών που στάζουν. Πριν από μέρες, 
στο πολύπαθο νοσοκομείο του Κιλ
κίς το νοσηλευτικό προσωπικό...

βρήκε ποντίκι στους θαλάμους! 
Υπάρχουν εφημερεύοντα Νοσοκο
μεία που δεν διαθέτουν αξονικό 
τομογράφο (Άγιος Δημήτριος, νοσο
κομείο Νάουσας) ενώ σε άλλα Νοσο
κομεία, παρότι υπάρχει αξονικός, 
είναι κλειστός σε πολλές βάρδιες 
λόγω έλλειψης προσωπικού. Στα 
Γιαννιτσά υπάρχει καινούργιος αξο
νικός, αλλά δεν λειτουργεί λόγω 
έλλειψης προσωπικού και αργοπορία 
στην αδειοδότπσπ από τον Δημόκρι
το. Τμήματα ζωτικής σημασίας είναι 
κλειστά λόγω έλλειψης προσωπικού 
(Νάουσα, Γουμένισσα, Γιαννιτσά), 
ενώ κάποια έχουν απολέσει τον δευ
τεροβάθμιο χαρακτήρα, λόγω έλλει
ψης προσωπικού (Γουμένισσα, κ,λπ.). 
Το Νοσοκομείο Σερρών είναι στα 
όρια της κατάρρευσης λόγω ελλεί
ψεων γιατρών.
Υπάρχουν μεγάλες ελλείψεις σε 
τραυματιοφορείς (π.χ. Βέροια κ.λπ.). 
Οι νοσηλευτές που στηρίζουν τα 
νοσοκομεία έχουν μέσο όρο ηλικίας 
45-55 ετών, με 25-35 χρόνια προϋ
πηρεσίας σε κυκλικό ωράριο κι εξου- 
θενωτικές συνθήκες εργασίας. Οι 
ασθενείς με εξιτήριο που πρέπει να 
μεταφερθούν με ασθενοφόρο στην 
οικία τους, παραμένουν σε αναμονή 
πολλές επιπλέον ημέρες στο νοσο
κομείο (κίνδυνος νοσοκομειακών 
λοιμώξεων, αύξηση κόστους νοση
λείας, δεν απελευθερώνονται τα 
πολύτιμα κρεβάτια) και όσοι μπο
ρούν οικονομικά αναγκάζονται να 
καλέσουν το Λευκό Ταξί.
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1  Τεράστιες ελλείψεις στο Νοσοκομείο Αμφισσας
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 17 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-09-2019

Επιφάνεια: 216.68 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Τεράσηεβ 
ελλείψει στο 
Νοσοκομείο 
Αμφισσαε

Δεν έχει βασικής 
ειδικότητεε γιατρών

ΑΡΓΟΠΕΘΑΙΝΕΙ στην «Εντα
τική» το Νοσοκομείο της Αμ
φισσας τα τελευταία πέντε 
χρόνια, όπως καταγγέλλει το 
σωματείο των εργαζομένων, 
καθώς δεν έχει βασικές ειδι
κότητες, όπως καρδιολόγοι, 
παθολόγοι και ακηνολόγοι.

Τα στοιχεία που αναφέρει 
το σωματείο εργαζομένων του 
νοσοκομείου, τα οποία κοι
νοποιεί η Πανελλήνια Ομο
σπονδία Εργαζομένων Δη
μόσιων Νοσοκομείων (ΠΟΕ- 
ΔΗΝ), αποδεικνύουν του λό
γου το αληθές. Συγκεκριμένα, 
η παθολογική κλινική υπολει
τουργεί με δύο παθολόγους. 
Τα έκτακτα περιστατικά στην 
πλειονότητά τους διακομίζο
νται σε άλλα νοσοκομεία

Η καρδιολογική κλινική 
διαθέτει έναν καρδιολόγο - 
ο δεύτερος έχει αναρρωτική 
τους τελευταίους τρεις μήνες 
με σοβαρό πρόβλημα υγείας.

Evas νεφρολόγοβ
Η Μονάδα Τεχνητού Νεφρού 
διαθέτει έναν νεφρολόγο για 
τα έκτακτα περιστατικά αλλά 
και τους 15 ασθενείς που εξυ
πηρετεί. Ο δεύτερος νεφρολό
γος βρίσκεται με μετακίνηση 
στο νοσοκομείο και θα απο
χωρήσει λόγω λήξης της με
τακίνησης.

Εξειδικευμένα τμήματα, 
όπως χειρουργεία, αιμοδο
σία, Μονάδα Τεχνητού Νε
φρού, δεν λειτουργούν με
τά τις 15.00 λόγω έλλειψης 
προσωπικού, ενώ η κατά
σταση δεν είναι καλύτερη 
και στο νοσηλευτικό προ
σωπικό: «Καθημερινό είναι 
το φαινόμενο στις απογευ
ματινές βάρδιες να εργάζε
ται ένας νοσηλευτής, ενώ 
στο Τμήμα Επειγόντων Πε
ριστατικών μόνο δύο».

Το Σωματείο καταγγέλλει 
επίσης διοικητική ανεπάρ
κεια, ελλείψεις προσωπικού 
σε όλες τις ειδικότητες, ενώ 
θέτει και το πρόβλημα της φύ
λαξης - ασφάλειας του νοσο
κομείου. «Συνεχώς γίνονται 
κλοπές στο νοσοκομείο» ανα
φέρουν οι εργαζόμενοι.
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